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             Milí občané, 
    společenství obcí Halámky a Dvory nad Lužnicí (svazek LUŽNICE) se rozhodlo 
rozšířit způsob kalkulace stočného dle vodného od 1.7.2024 a následně 
spolupracovat ve správě kanalizační sítě s firmu ČEVAK od 1.1.2025.  
    Během léta roku 2024 se budou na OÚ Dvory nad Lužnicí podepisovat 
s každým majitelem odběrného místa nové smlouvy vycházející z předběžného 
dotazníku. Smlouva bude uzavřena mezi svazkem obcí Lužnice (majitelem sítě), 
odběratelem služeb a firmou ČEVAK jako nájemcem sítě.  
    S dotazníkem a bližšími informacemi bude osobně procházet starosta a 
místostarosta obce každého z vás. 
     
Otázky, co by mě mohli zajímat: 

1. Proč svazek obcí přenechá majetek kanalizace ČEVAKU? 
           Odpověď starosty:  
Určitě ho nikomu nepřenechá. Majetek poskytne pouze do podnájmu. Po vzájemné dohodě 
proběhne roční zkušební lhůta s postupným prodloužením spolupráce vždy na 1 rok. 
Obec je již nyní dlouhodobě odkázána na spolupráci externí firmy ČEVAK, která doposud 
částečně servisuje kanalizační síť a likviduje kaly jednou za 3 měsíce. 
Celkový provoz kanalizační sítě, která se za posledních 10 let značně rozšířila a administrativně 
zkomplikovala nyní řešíme svépomocí a drahým nájmem služeb třetích stran (administrativa, 
servis, výkazy, hlášení ze zákona…). Tyto ceny a stáří kanalizační sítě je výhledově neudržitelné 
pro malou obec s neuvolněným vedením a bez dostatečně vybaveného personálu. Nájem je 
jediné řešení pro dlouhodobou stabilizaci a časový prostor vedení obce řešit jiné přínosnější 
projekty jako jsou například udržitelnost naší obce, kulturní akce, rozšíření dopravní 
infrastruktury či dlouhodobá příprava na budoucí obnovu kanalizační sítě.  
ČEVAK je stabilní firma s blízkým technickým zázemím v Českých Velenicích a Hamru. Nynější 
spolupráce byla vždy na dobré úrovni a firma nám po předání do nájmu je schopna nabídnout 
režijní ceny služeb a splnění všech potřebných zákonných parametrů jako je například 
digitalizace map, odesílání dat o provozu dle zákona, administrativa spojená s provozem, 
nutné provozní dokumentace včetně nepřetržité služby v případě technických poruch. 
 

2. Může ČEVAK skokově zdražit stočné v budoucích letech? 
Odpověď starosty: 

 Výši stočného vždy schvaluje svazek Lužnice na rok budoucí po jednání a předložení 
provozních nákladů uplynulého roku. ČEVAK samostatně bez schválení zástupců obcí nesmí 
zdražit stočné. Pochopitelně mírné navýšení o inflaci může nastat stejně jako doposud, ale až 
s našim schválením. Nedovolíme významné zdražení pro naše občany.  
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Málokdo ví, že naopak částečně dotujeme vaše náklady na odpady, vodné i stočné, abychom 
redukovali nepříznivé vysoké ceny, typické pro velké města. 

 
3. Jak spolupracují okolní obce s firmou ČEVAK? 

Odpověď starosty:  
Můj průzkum v okolních obcích ohledně zkušeností je velice pozitivní. Starosta obce 
Majdalena a obce Nová Ves nad Lužnicí jsou se spoluprací firmy ČEVAK velice spokojeni. 
Nesetkali se s nerovným jednáním nebo umělým navyšováním nákladů provozu. Mimo jiné 
naše obec s ČEVAKEM již dlouhodobě spolupracuje bez režijních cen. 

 
4. Převezme si ČEVAK i obecní vodovod? 

Odpověď starosty:  
V roce 2023 jsme díky dotačnímu titulu dokončili novou vodárnou s kompletně novým 
technickým vybavením. Náklady na provoz jsou několikanásobně nižší než kanalizace a 
spojená administrativní i údržbová činnost je stále v našich silách. Není tedy v plánu 
v následujících několika letech síť pronajmout. Cena našeho vodného je jedna z nejnižších 
v jihočeském kraji. 

 
5. Kdo a jak se bude určovat cena stočného? 

Odpověď starosty:  
Prvotní cena pro rok 2025 bude nastavena na stejné výši plateb roku 2024, navýšená pouze o 
změnu sazby DPH (dáno vládou), která se změnila na začátku tohoto roku. Každý rok proběhne 
jednání s ČEVAKEM, kde si projdeme náklady spojené se správou kanalizace a následně svazek 
schvaluje cenu pro následující rok. Nikdy nebylo v zájmu obce výrazně zvyšovat cenu pro 
občany, ale naopak obec částečně dotuje každého odběratele. Stejnou politiku si chceme 
udržet i nadále. Přehnaná navržená cena ČEVAKU může ukončit naši spolupráci pro následující 
roky.   
 

6. Co se pro mě jako občana změní? 
Odpověď starosty: 

 V podstatě jen kontaktní osoba pro poruchy vašeho zařízení kanalizace (reakce na poruchu 
do 24 hod.) a fakturace směrem k firmě ČEVAK od 1.1.2025. Doplatek roku 2024 proběhne se 
svazkem obcí Lužnice jako doposud. Buď doplatíte tarif stočného, nebo se výše vypočítá dle 
vodného.  
 
Odečet vody proběhne na konci června a na konci roku 2024 naším zaměstnancem jako 
podklad k předání kanalizační sítě do zkušebního ročního nájmu. 
 
   OÚ je připraven zodpovědět vaše případné dotazy a námitky. Starosta a místostarosta je tu 
pro vás každý čtvrtek od 17:00 do 19:00 hod. 

 

Starosta obce a předseda svazku LUŽNICE  

Ing. Tomáš Trsek 


